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Městské sady prokoukly
Kácení stromů přineslo 
bezpečnost chodců i nové 
průhledy.

Kolaři, těšte se!
Město pracuje na rozvoji 
cyklodopravy. Chce být 
přívětivé k cyklistům.

Jedna legenda končí
Rock Depo, to je pro 
mnohé vzpomínka na mládí 
a devadesátky.

Zvoník od sv. Mikuláše
Vladimír Kalina chodí na 
věž už 35 let a o zvonech 
umí vyprávět.

7 128 24str strstr str

Synagoga 
vítá davy lidí
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PRVNÍ ČÍSLO VELKOMEZIŘÍČSKA 
VYŠLO V SOBOTU 1. března 1919.

Vážení spoluobčané, milí sousedé,
v dnešním vydání se můžete těšit na dvojstranu věnovanou cyklistice – projektům 
a záměrům, které připravujeme pro příjemnější pohyb na kole v našem městě i jeho 
okolí. Budu rád za jakoukoliv vaši zpětnou vazbu a připomínky, a to nejen k těm velkým 
věcem, ale i k drobným překážkám, které vám při vyjížďkách po Velkém Meziříčí vadí 
a stálo by za to je odstranit.

Jaro nejen že láká k cestám na kole, ale nabízí i několik příležitostí k aktivnímu zapo-
jení do života našeho města. Tou první je úklid veřejných prostranství a okolí cest, řek 
a potoků dříve, než vše zaroste bujná vegetace. Můžeme se zapojit a podpořit projekty 
jako Čistá Vysočina nebo Popelář na volné noze, ale svoji uklízecí akci si může uspořá-
dat každý! Stačí vzít pytel a vyrazit. Nasbíraný odpad ochotně převezmou na sběrném 
dvoře. S troškou opatrnosti je možné zapojit i děti a pokud máte možnost, prosím vás 
o to. Nevidím totiž jinou šanci, jak do budoucna snížit výskyt odpadků na těchto mís-
tech, než ve výchově mladé generace.

Velké změny se dějí v naší městské knihovně, která bude po celý duben zavřená, 
aby se znovu otevřela v květnu v provizorních prostorách vedle pošty. Stěhovací práce 
budou probíhat zčásti za pomoci dobrovolníků, i zde je tedy příležitost pomoci. Cílem 
celé akce je rekonstrukce a otevření prostor v novém za dva roky, ale věřím, že stěho-
vací akce může být už teď impulsem, proč ze zvědavosti do knihovny zajít a zařídit si 
čtenářský průkaz – vždyť služby naší knihovny jsou vynikající a vyplatí se už při půjčení 
jedné knihy ročně.

Zapojit se můžete také do plánů na postupnou revitalizaci sídliště Bezděkov, pokud 
v lokalitě bydlíte nebo vám na ní jinak záleží. Už v úterý 9. dubna v 17:00 v sále hasičské 
zbrojnice proběhne diskuse o budoucnosti této části města. Návrhy, se kterými přišli 
architekti, jsou rozhodně zajímavé a užitečné. Vaše postřehy, názory a připomínky pro 
nás budou nesmírně důležité.

V dubnu budou probíhat zápisy dětí do mateřských škol a do prvních tříd. Držím pal-
ce vašim dětem, aby to pro ně byl příjemný a motivující začátek jejich nové životní éry. 
Co se týká mateřských škol, hledáme každou příležitost, jak navýšit kapacity školek. 
I pro letošní rok rada města za pomoci výjimky navýšila kapacitu tříd v městských škol-
kách o 34 dětí, a to ze 384 na 418 míst, podobně navýšíme kapacity i u školek v míst-
ních částech. V Mostištích bude navíc letos dokončena přístavba, díky které získáme 22 
míst navíc. Postupně tak dokážeme přijímat čím dál mladší děti k předškolnímu vzdě-
lávání.

Užijte si duben!
Martin Kaman

místostarosta VM
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RADA VYJELA KE TŘEM KŘÍŽŮM. LOKALITU ČEKÁ OBNOVA
Kde umístit parkovací místa k vyhlídce u Tří křížů řešila rada města během své pochůzky ve středu 6. března.

Zastupitelé města na svém únorovém zasedání schválili podání žádosti o dotaci z Národního programu podpory cestovního 
ruchu na revitalizaci lokality u Tří křížů. Současně na ni vyčlenili 1,8 milionu korun z přebytku hospodaření města.

Radní se na vyhlídku zajeli podívat osobně, aby posoudili umístění parkovacích míst, potřebné posunutí plotu nad dálnicí a dal-
ší úpravy, které bude revitalizace místa vyžadovat. Martina Strnadová

ZŠ OSLAVICKÁ ROZŠIŘUJE POČET TŘÍD
Základní škola Oslavická pro velký zájem žáků navyšuje počet kmenových tříd. Peníze na potřebné úpravy zastupitelé vyčlenili 
z přebytku hospodaření města.

Nová kmenová třída bude v původní učebně výtvarné výchovy, jež se přestěhuje na místo dílen, a ty se posunou vedle do stá-
vající elektrodílny. Elektrodílna žákům chybět nebude, protože se stane součástí nové učebny fyziky, která spolu s dalšími vzniká 
díky právě běžícímu projektu modernizace. Město na ni získalo dotaci.

Základní škola Oslavická má aktuálně 471 žáků. Martina Strnadová
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Martina Strnadová

NA PŘÍKOPECH JE NOVÉ POSEZENÍ
Kolem řeky na Příkopech přibyla nová zeleň, lavičky i odpadko-
vé koše. Město se pustilo do obnovy stometrového travnatého 
pásu vedle hospodářského dvora.

Z pruhu podél zdi už zmizely staré nevzhledné túje. Pracovníci 
vytrhali pařezy a upravili místo pro novou výsadbu. Původní dřevi-
ny nahradily keře zlatého deště a sloupového červeného tisu.

Pryč šly i lavičky, které byly za hranicí životnosti. Nahradil 
je nový městský mobiliář. Čtyři lavičky jsou usazené ve dvou 
polích ohraničených obrubníky a vysypaných jemným říčním 
pískem. Posezení doplnil loubinec, který se bude popínat po 
stěně za lavičkami.

Martina Strnadová

BLEŠÁK SE OTEVŘE 2. KVĚTNA. VÝTĚŽEK PŮJDE NA CHALOUPKY
Blešák, tedy nové re-use centrum v are-
álu technických služeb na Karlově, bude 
v provozu od 2. května, slavnostní ote-
vření proběhne v 10:00. Nepotřebné věci 
z domácnosti do něj můžete začít nosit 
již od 16. dubna.

Re-use centrum bude sloužit k odlo-
žení nepotřebných věcí, které někdo jiný 
rád využije. Odložení věcí bude zdarma, 
odnesení za drobný poplatek. Výtěžek 

bude věnován ekologickému centru 
Chaloupky.

Věci mohou lidé začít nosit od 16. dub-
na v provozní době sběrného dvora, což 
je od pondělí do pátku 7:00–17:45, v so-
botu pak 8:00–16:45.

Co lze přinést: zařízení a vybavení do-
mácnosti (např. keramické, porcelánové 
i skleněné nádobí, hrnce, plechy na pečení, 
obrazy, rámy na obrazy, vázy, dekorace do 

domácnosti, květináče, mechanické do-
mácí spotřebiče, osvětlovací tělesa apod.), 
CD, DVD, videokazety, knihy, časopisy, po-
hlednice apod., hračky (vyjma textilních), 
sportovní vybavení vyjma oblečení a bot 
(sáňky, lyže, brusle, činky, míče, švihadla, 
odstrkovadla, koloběžky, jízdní kola apod.).

Co nelze přinést: veškeré elektrospo-
třebiče, veškerý nábytek, veškerý textil.
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Petr Chňoupek

-red-

Martina Strnadová

SPORTOVCI BY SE MOHLI DOČKAT NOVÉ HALY
Město plánuje postavit sportovní halu 
pro míčové sporty v areálu Světlé. Po-
depsalo smlouvu se společností Cuboid 
Architekti, která zpracuje architekto-
nickou studii a projektovou dokumen-
taci pro společné územní a stavební 
povolení.

Podle smlouvy má být architekto-
nická studie hotová do 15. dubna 2024 
a projektová dokumentace do 15. červ-
na 2024.

A jaké má mít sportovní hala pa-
rametry? Počítá se, že halu budou 
primárně využívat tyto sporty: vo-
lejbal (3 kurty na šířku a 1 centr kurt), 
házená, futsal, basketbal a tenis. 

Studie má také prověřit možnosti umís-
tění dvou atletických drah, prostoru pro 
doskočiště a umístění lezecké stěny.

Hala by měla mít nad centr kurtem 
výšku 12,5 metru a nad zbývající plo-
chou 9 metrů. Počítá se s tribunami pro 
400 diváků (z nich 300 k sezení). V po-
žadavcích je také zhruba šedesát parko-
vacích míst.

Velké Meziříčí požádalo Kraj Vysočina 
o prodej pozemku nad hotelovou školou 
a připravuje žádost o dotaci z Národní 
sportovní agentury. Pokud se městu 
podaří dotaci i pozemek získat, výstav-
ba haly může začít.

PŘIJĎTE SE SEZNÁMIT S ŘEŠENÍM 
REVITALIZACE BEZDĚKOVA

Město Velké Meziříčí společně s archi-
tekty ze studia City Upgrade zpracová-
vá studii na prostor sídliště Bezděkov. 
Setkání s občany nad návrhy proběhne 
9. dubna od 17 hodin v sále hasičské 
zbrojnice.

Přijďte zasednout ke kulatému stolu 
se zástupci města i s architekty. Sezná-
míte se s rozpracovanými možnostmi, 
poskytnete zhotovitelům zpětnou vazbu 
a můžete s nimi diskutovat o navrženém 
řešení sídliště Bezděkov.

Pro předběžné seznámení se s mož-
ným řešením navštivte webové stránky: 
Velkemezirici.cityupgrade.cz

LHŮTA PRO VÝSTAVBU NA HLINIŠTÍCH JE 
O TŘI ROKY PRODLOUŽENA
Pravidla výstavby rodinného domu v rezidenční lokalitě na 
Hliništích jsou nyní mírnější. Rada města prodloužila dobu vý-
stavby. Kupující bude povinen postavit dům do osmi let od pod-
pisu kupní smlouvy oproti předchozí lhůtě do pěti let.

Město nabízí patnáct stavebních pozemků. Třetí kolo pro-
deje proběhne na zasedání zastupitelstva města 16. dubna 
od 15 hodin. Zájemci mají předkládat své nabídky nejpozději 
do 15. dubna do 13 hodin na podatelnu Městského úřadu Velké 
Meziříčí, Radnická 29/1, dveře č. 1 v přízemí budovy radnice.

Vedení města pořádá pro zájemce o pozemek schůzky, 
které jsou příležitostí zeptat se na veškeré podrobnosti tý-
kající se pozemků a pravidel výstavby přímo starosty města 
Alexandrose Kaminarase a architektky Evy Uchytilové, kte-
rá rezidenční lokalitu navrhla. Další schůzka bude 13. března 

v 16:30 na radnici – v kanceláři starosty. V případě zájmu je 
v plánu i návštěva Hlinišť. Zájemci se mohou přihlásit e-mai-
lem na adresu starosty kaminaras@velkemezirici.cz nebo 
vedoucí majetkoprávního oddělení městského úřadu Anny 
Kovářové kovarova.a@velkemezrici.cz. Je možné domluvit si 
i jiný termín schůzky.

Výstavba na Hliništích má jasně daná pravidla, která mají 
ochránit obyvatele lokality před nepříjemnostmi, jako jsou 
třeba zastínění výhledu do přírody nevzhledným několika-
patrovým domem souseda, protahováním stavby a podobně. 
Pravidla proto určují dobu výstavby maximálně osm let, umís-
tění staveb na pozemku, vzdálenost domů mezi sebou, počet 
podlaží, zastřešení plochou střechou, barevnost fasády či druh 
oplocení. Pravidla jsou na webu města.
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REKONSTRUKCI MĚSTSKÉ KNIHOVNY 
PROVEDOU VELKOMEZIŘÍČSKÉ FIRMY

Výběrové řízení na rekonstrukci a pří-
stavbu knihovny vyhrálo konsorcium 
stavebních firem Gremis a Atika Lysý 
z Velkého Meziříčí. Nyní běží lhůta pro 
odvolání.

Nabídku podalo osm stavebních fi-
rem, přičemž společná nabídka dvou 
zdejších dodavatelů byla s nejnižší ce-
nou necelých 63 milionů korun. Staveb-
ní práce mají zahájit v květnu letošního 
roku. Knihovna se stěhuje do náhrad-
ních prostor v Charitě, kde bude otevře-
na od května. Po celý měsíc duben bude 
kvůli přesunu zcela mimo provoz.

Martina Strnadová

MĚSTO PŘIPRAVUJE OPRAVU HASIČKY
Hasičská zbrojnice už má něco odslouženo a stavba nové se 
prozatím odsouvá, a to pro nedostatek finančních prostřed-
ků ve státním rozpočtu. Starou budovu je proto nutno opravit, 
aby mohla ještě nějaký ten rok sloužit. Snahou je samozřejmě 
provádět pouze takové práce, které s pozdějším vybudováním 
nové stanice HZS a jejím přemístěním nebudou zmařeny.

V první řadě je třeba opravit střechu, kterou zatéká. To zna-
mená položit plechovou střešní krytinu a z části vyměnit i kro-
kve. Probíhat budou také drobnější práce na omítce, okapech, 
hromosvodu apod.

Řešit se musí i odvětrání sklepa. Ten je podmáčen a vlh-
kost vzlíná do provozních prostor, šaten, garáží a dochází tak 
k praskání stěn vlivem jejich pohybu na podmáčených zákla-
dech.

Opravou projde i zpevněná plocha na dvoře, která je ve velmi 
špatném stavu.

Rekonstrukce by měla vyjít na zhruba 5 250 000 korun. Připra-
vuje se projektová žádost o dotaci s termínem odevzdání na MAS 
Most Vysočiny do 15. března. Když se městu podaří dotaci získat, 
mohla by pokrýt až 95 procent nákladů. Petr Chňoupek

Petr Chňoupek

JE POTŘEBA VÍC MÍSTA VE ŠKOLKÁCH
Na radu města se obrátila ředitelka Ma-

teřské školy Velké Meziříčí Zdeňka Požá-
rová se žádostí o výjimku z počtu dětí ve 
třídě.

Do jedné třídy je možné přijmout nej-
výše 24 dětí, avšak zřizovatel může po-

volit výjimku až do počtu 28 dětí, pokud 
to dovolují stavební a hygienické podmín-
ky dané mateřské školy. Mateřská škola 
očekává, že letos přijde k zápisu více dětí 
než v minulých letech.Rada města žádost 
o výjimku schválila, a tak MŠ Sokolovská 

bude moci mít v příštím školním roce až 
100 dětí (25 na třídu), MŠ Sportovní 78 
dětí (26 na třídu), MŠ Čechova 100 dětí 
(25 na třídu), MŠ Nad Plovárnou 56 dětí 
(28 na třídu) a MŠ Mírová/Oslavická 84 
dětí (28 na třídu).
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Při ohlédnutí za uplynulou zimou si 
leckdo mohl všimnout, že se na 
městských pozemcích pokácela 

řada stromů. A nám je to pochopitelně 
líto a mnohdy se i zlobíme na ty, kteří 
kácení povolili nebo iniciovali. O to více 
je pro nás bolestné vidět „zničení“ stro-
mů a keřů, na které jsme byli léta zvyklí 
a které jsme vnímali jako součást identi-
ty konkrétního místa.

Řadu občanů zaskočilo kácení v Če-
chových a Riegrových sadech, kde bylo 
poraženo stromů nejvíce. O úpravě ze-
leně v tomto území se mluvilo již delší 
dobu. V roce 2023 bylo pořízeno dendro-
logické posouzení. Na základě několika 
kritérií (vitalita, zdravotní stav, stabilita 
a perspektiva) bylo například navrženo 
arboristické ošetření řezem či pokáce-
ní některých stromů. Shozeny tak byly 
například modříny, které na první po-
hled laickým okem vypadaly zdravě, ale 
z hlediska posouzení výše zmíněných 
kritérií bylo doporučeno jejich pokáce-
ní. V prostoru lesoparku je umístěno 15 
budek pro ptáky, ve kterých hnízdí sýko-
ry, brhlíci, špačci a vrabci. Nemusíme se 
tedy obávat, že po pokácení některých 
stromů s dutinami zůstali ptáci „bez do-
mova“. Ihned po kácení stromů byla pro-
vedena probírka podrostu a vyčištění od 
nevhodných náletových dřevin. Teď na 
jaře tak máme jedinečnou možnost de-

tailně si prohlédnout historické kamenné 
zídky nebo se můžeme zadívat na břeč-
ťanem obepnutá torza stromů. V sou-
časné chvíli máme zároveň příležitost 
prohlédnout si porostlé údolí a svahy 
fialově kvetoucí dymnivkou plnou. Málo-
koho by napadlo, že se jedná o ohrožený 
druh a že tak výrazné rozšíření v centru 
města je vskutku raritou.

K dalšímu výraznému kácení došlo 
u vchodu na hřbitov Karlov. Komise ži-
votního prostředí se zde sešla kvůli pro-
sychajícím tújím již před třemi lety. Od té 
doby se stav zhoršoval a kácení jednot-
livých uschlých jedinců by působilo dost 
nevzhledně. V této lokalitě byla tedy na-
vržena celková obnova.

Kácení stromů neprobíhá 
bezdůvodně
Kácení na městských pozemcích se ne-
provádí bezdůvodně. Nejčastěji je důvo-
dem snížená vitalita stromu nebo jeho 
zhoršená statika (riziko rozlomení nebo 
vývratu). Stromy mohou v některých pří-
padech významně poškozovat majetek, 
popřípadě se nachází na inženýrských 
sítích. Právě stromy na sítích byly v mi-
nulosti vysázeny často z vlastní iniciativy 
obyvatel. Při takovýchto výsadbách čas-
to chyběla představa o výsledné velikosti 
stromu nebo byly zasazeny stromy a keře 
bránící ve výhledu na křižovatkách…

Ve městě se dnes navrhuje zeleň tak, 
aby ke kolizím se sítěmi a jiným nedu-
hům nedocházelo. Chcete -li zkrášlit ve-
řejný prostor, rozhodně tak nejednejte 
na vlastní pěst, ale běžte se svým nápa-
dem za zahradní architektkou nebo na 
odbor životního prostředí.

Co říká zákon
Měli bychom vědět, že každý strom ros-
toucí mimo les, v případě většího obvodu 
kmene než 80 cm ve výšce 130 cm nad 
zemí, je chráněn zákonem. K pokácení 
musí mít majitel povolení od obecního 
úřadu, pokud by jej neměl, dopouští se 
nelegální činnosti. Výjimku mají pouze 
ovocné stromy rostoucí v sadech nebo na 
zahradách. Město musí v případě kácení 
postupovat stejně jako jakýkoliv jiný ob-
čan. V případě žádosti o povolení kácení 
na městských pozemcích se k věci na-
víc vyjadřuje komise životního prostředí 
a kácení buď doporučí nebo nedoporu-
čí. Zákonná úprava nám zároveň říká, že 
můžeme kácet výhradně v době vegetač-
ního klidu, což je období od začátku lis-
topadu do konce března. V tomto období 
napácháme nejméně škod, třeba i proto, 
že ve stromech nebudou zahnízdění ptáci. 
Letošní jaro mělo o měsíc rychlejší nástup, 
než je obvyklé. Proto je dobře, že se po-
dařilo pokácet stromy na městských po-
zemcích již v průběhu zimy.

Kácení stromů odhalilo 
historické zídky i vzácné byliny

V období vegetačního klidu proběhlo ve měs-
tě kácení stromů se sníženou životaschop-
ností či zhoršenou statikou. Na přelomu 
ledna a února padlo k zemi zhruba šedesát 
suchých, poškozených a nebezpečných dře-
vin v Čechových a Riegrových sadech, které 
označil předchozí dendrologický průzkum. 
U vstupu na hřbitov na Karlově byly poraže-
ny schnoucí túje. Postup kácení a obnovy ze-
leně vysvětluje předseda komise životního 
prostředí Jan Oulehla.

Jan Oulehla

dymnivka plná
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Pohodlnější a hlavně bezpečnější 
pohyb na kole ve Velkém Meziříčí 
a jeho okolí. To je cílem aktuální 
vize cyklodopravy a turistiky, kte-
rou představilo vedení města. Vize 
se neomezuje pouze na dlouhodobý 
evergreen „propojit Balinské údolí 
s Nesměřským“, ale snaží se naše 
cesty a křižovatky zpřístupňovat 
i pro běžnou každodenní dopravu.

„Z minulosti jsme zdědili pouze koncepční 
dokumenty, které nyní rozpracováváme 
do čím dále konkrétnější podoby. Jednáme 
s majiteli pozemků, zvažujeme varianty 
konkrétního technického řešení. Navázali 
jsme spolupráci s mostařskou firmou, která 
dobře rozumí různým způsobům překoná-
vání nebo obcházení říčních koryt,“ popisuje 
aktuální dění místostarosta Martin Kaman 
a dodává: „Zda a jak rychle se podaří provést 
jednotlivé projekty, bude záležet na ochotě 
soukromých majitelů pozemků, se kterými 
dnes mluvíme. Tuto vizi zveřejňujeme prá-
vě proto, aby bylo patrné, že jde o ucelenou 
a hlavně proveditelnou záležitost. Doufá-
me, že i toto zveřejnění majitele pozemků 
přesvědčí o tom, že podpořit rozvoj cyklo-
dopravy má velký smysl a hlavně pozitivní 
dopad na pohodlný život nás všech.“

Cyklisté se ve městě 
budou cítit mnohem lépe

Balinské údolí
Výjezd do Balinského údolí je aktuálně nejvyšší prioritou. Cílem je oddělit cyklistickou a pěší 
dopravu od aut jezdících po úzké a nepřehledné uhřínovské silnici.

V nejužším místě u koupaliště byly zvažované dvě varianty. První možností bylo dvojí 
přemostění Balinky u koupaliště. Jako levnější a vhodnější se však jeví betonový ochoz nad 
řekou podél stávající silnice. Probíhá inženýrskogeologický průzkum, na něj naváže tvorba 
projektové dokumentace.

Dále směrem do Balinského údolí má cesta vést po louce pod silnicí. Probíhá majetková 
příprava a práce na projektové dokumentaci. Tento úsek má smysl postavit i samostatně 
a mohl být hotový dříve než výše zmíněný betonový ochoz.

Náměstí
Po rekonstrukci náměstí, která začne na jaře 2025, bude náměstí pro cyklisty 
průjezdné obousměrně od brány až do Radniční ulice. Zázemí pro cykloturisty 
má vzniknout na dvoře za současnou pohřební službou, kam se přemístí tu-
ristické informační centrum.

Soutok Balinky a Oslavy
Je přirozenou křižovatkou pro cyklo turisty i pro ty, kdo se jen potřebují pře-
místit po městě. Je zadána studie úprav, které by mohly podpořit bezpeč-
ný a jednoduchý průjezd centrem. Výsledkem může být například vyhrazení 
cyklo pruhu na mostě u pošty, přemístění blízkého přechodu pro chodce nebo 
úprava značení u vjezdu do Svitu.

alternativní trasy
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Bory
Obce Vídeň a Bory mají poměrně jasnou představu o propoje-
ní svých obcí. Pokud se podaří najít vhodnou trasu z Mostišť 
k úpravně vody, vznikne ucelená trasa z Velkého Meziříčí až 
do Borů.

Cyklostezka „D1“ z Velkého Meziříčí do Měřína
Cyklostezka ve směru na Stráneckou Zhoř a dále na Měřín má 
nižší prioritu oproti záměrům v samotném městě. Jako prv-
ní by mohl vzniknout úsek od Stránecké Zhoři k McDonaldu 
a dále do Hrbova a Svařenova, které jsou místními částmi Vel-
kého Meziříčí.

alternativní trasy

Výjezd do nesměřského údolí
Cyklisté jsou v současnosti vedeni kolem Kau-
flandu a přes Františkov, což není nijak pří-
jemné ani bezpečné. Snahou města je nalézt 
bezpečnější cestu podél pravého břehu řeky 
Oslavy. Je zadána vyhledávací studie úseku od 
starého Penny po Nesměřské údolí, která bu-
dou podkladem pro jednání majiteli a firmami, 
zejména s firmou NKT.

Karlov
Zde může za pomocí dotace vzniknout cyklochodník, který by 
usnadnil cestu cyklistům při dlouhém stoupání a celkově zlep-
šil dojem z ulice. Město chystá veřejné projednání tohoto pro-
jektu, protože je třeba dobře zvážit detaily vjezdů a parkování 
obyvatel přilehlých domů.

alternativní trasy
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8. 3. 2024 strážníci přijali oznámení, že 
v ulici Zdeňky Vorlové před provozovnou 
Happy sport club upadl muž a způsobil 
si tržné zranění na hlavě. Hlídka se ne-
prodleně dostavila na místo, kde muži 
poskytla prvotní ošetření a zavolala ZZS 
Kraje Vysočina. Její lékař po vyšetření 
rozhodl o převozu muže do nemocnice.

10. 3. 2024 městská policie za pomo-
ci MKDS zjistila, že na náměstí došlo 
k povalení betonového koše, který 
se rozbil. Podezřelý z činu dál pokra-
čoval v chůzi a vzápětí napadl muže, 
který ho vyzval, aby nepořádek ukli-
dil. Vzhledem k tomu, že se podezřelý 
choval agresivně, neuposlechl výzvy 
MP a snažil se dále útočit na přítomné 
osoby, strážníci použili hmaty a chva-
ty a nasadili mu pouta. Věc pak předali 
k dořešení policii s podezřením ze spá-
chání přečinu výtržnictví.

14. 3. 2024 v 15:50 zjistila pěší hlídka 
MP na hřbitově skupinu mladíků, kteří 
tam seděli na lavičce. Dva mladíci po 
spatření hlídky z místa utekli. Ostatní 
byli poučeni, aby po sobě uklidili. Stráž-
níci po chvíli zjistili, že dva mladíci, kteří 
prchli, měli u sebe malé množství ma-
rihuany, již chtěli vyzkoušet. Strážníci 
jim marihuanu odebrali a kontaktovali 
rodiče, aby se dostavili na služebnu MP 
k projednání, neboť se jednalo o nezle-
tilé děti. Věc byla konzultována s Policií 
ČR, jež si od strážníků převzala infor-
mace o osobě, která mladíkům drogu 
prodala.

Za uvedené období městská policie od-
halila 178 dopravních přestupků, které 
byly zjištěny ve Velkém Meziříčí. Jednalo 
se především o porušování dopravního 
značení a porušování obecné úpravy sil-
ničního provozu. Většina přestupků byla 
vyřešena na služebně pokutou příka-
zem na místě, ostatní přestupky budou 
oznámeny příslušnému odboru dopravy 
k projednání ve správním řízení.

V městysi Křižanov bylo odhaleno 149 
dopravních přestupků, které se týkaly 
překročení nejvyšší dovolené rychlosti 
a byly naměřeny úsekovým měřením, 
které provádí MP Velké Meziříčí. Tyto 
přestupky MP postupuje odboru do-
pravy MÚ Velké Meziříčí k dalším úko-
nům. 

STRÁŽNÍCI 
INFORMUJÍ

INVESTIČNÍHO TECHNIKA pracovníka oddělení  investorské činnosti

Tajemník městského úřadu vyhlašuje výběrové řízení na

na dobu neurčitou, termín nástupu: ihned 
bližší informace podá Bc. Antonín Šilhavý, tel.: 566 781 213

VELKÉ MEZIŘÍČÍ MÁ BRONZOVÝ 
ZLATÝ ERB. POROTA VYZDVIHLA 
I SOCIÁLNÍ SÍTĚ MĚSTA
V úterý 12. března proběhlo slavnost-
ní vyhlášení krajského kola soutěže 
webových portálů Zlatý erb. V katego-
rii nejlepší webový portál obce s roz-
šířenou působností a v konkurenci 15 
vysočinských měst zvítězila Třebíč. Na 
druhém místě se umístila Jihlava. Třetí 
skončilo Velké Meziříčí.

Webové portály posuzovala třinác-
tičlenná komise. „Formuláře, cookies 
OK,“ uvedl na adresu velkomeziříčské-
ho webu porotce Petr Pavlinec, který 
ohodnotil například i katalog, portál 

občana a platby. „FB, Instagram, You-
Tube – přehledné, prokliky fungují, ob-
sah aktualizován a doplňován,“ dodal 
další porotce Jiří Kolář.

Cenu za město převzal staros-
ta Alexandros Kaminaras a vedoucí 
správního odboru Josef Švec. Oceně-
ným poblahopřál hejtman kraje Ví-
tězslav Schrek a zástupce hlavního 
partnera GORDIC Ivan Kugler, ředitel 
GORDIC Distributor, KMS software. 
Soutěž pořádá spolek Český zavináč.

Petr Chňoupek

-red-

Zprávy z města sledujte v regionální televizi
Regionální televize i-Vysočina začala pravidelně nabízet zpravodajství z našeho 
města. Uvidíte vždy čtyři reportáže měsíčně. První budou ze Šebestiánského 
náměstíčka, nové synagogy, Základní školy Oslavická a městské knihovny.
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ZPRÁVY
OD HASIČŮ

V sobotu 16. března 2024 po šestnácté 
hodině zasahovala jednotka profesio-
nálních hasičů z Velkého Meziříčí spo-
lečně s jednotkami sborů dobrovolných 
hasičů z Měřína, Velkého Meziříčí a Ko-
chánova u požáru lesa a trávy v Kochá-
nově. Hasiči během hodiny požár kom-
pletně zlikvidovali.

V pondělí 18. března 2024 krátce po 
deváté hodině zasahovala jednotka 
profesionálních hasičů ze stanice ve 
Velkém Meziříčí při úniku hydraulické-
ho oleje ze zemědělského stroje v Blíz-
kově. Hasiči na likvidaci oleje použili 
větší množství sorbentu.

npor. Jiří Doležal,
velitel stanice Velké Meziříčí

V sobotu 2. března 2024 těsně po tři-
nácté hodině zasahovaly jednotky 
profesionálních hasičů ze stanice ve 
Velkém Meziříčí a Velké Bíteši u do-
pravní nehody dvou automobilů na 
159. km dálnice D1 ve směru na Prahu. 
Třem zraněným osobám hasiči poskytli 
předlékařskou pomoc.

Únik oleje

Petr Chňoupek

MěÚ VM, odbor ŽP

Martina Strnadová

KVĚTNOVÝ TRH BUDE PATNÁCTÉHO
Město Velké Meziříčí pořádá 15. květ-
na tradiční trh řemeslných výrobků 
a rostlin. Náměstí bude uzavřeno pro 
vjezd vozidel s výjimkou zásobování.

Květnový trh nabídne ovoce, zele-
ninu, cukrovinky, občerstvení včetně 

alkoholických nápojů, živé dřeviny, živé 
květiny a jiné rostliny (včetně vazeb 
a podobných výrobků z nich) a řemesl-
né výrobky (zejména keramika, dřevěné 
a proutěné zboží, kovářské práce a jiné 
rukodělné výrobky).

PROBÍHÁ DERATIZACE MĚSTA
Pravidelná deratizace se ve Velkém 
Meziříčí koná od 25. března do 3. květ-
na 2024.

Odbor životního prostředí zajis-
tí provedení deratizace v objektech 
předškolních a školních zařízení v ma-
jetku města a na veřejných prostran-
stvích. Práce bude provádět speciali-
zovaná firma Deratex.

V souvislosti s potřebou aktualizace in-
formací o rozšíření potkana žádáme ob-
čany, aby se s případnými poznatky o jeho 
výskytu na veřejných prostranstvích 
obraceli na odbor životního prostředí 
MěÚ Velké Meziříčí – tel.: 566 781 087, 
566 781 080, nebo přímo na provádě-
jící odbornou firmu – tel.: 603 813 643, 
604 158 655.

Požár v Kochánově

Nehoda na dálnici

Stavební práce na chodníku a inženýrských sítích v ulici Nad Gymnáziem začaly 
2. dubna, a to odspodu hned od křižovatky s ulicí Gen. Jaroše směrem k viaduktu.

Nový chodník vznikne po levé straně ve směru nahoru na Fajtův kopec. Při-
bude k němu i veřejné osvětlení. Práce budou probíhat po etapách jen s lokálním 
omezením, a silnice tak stále zůstane průjezdná až k dálničnímu mostu.

Informace o jednotlivých etapách a s nimi spojených omezeních budou pravi-
delně vyvěšovány v místě stavby.

-red-

STAVBA NAD GYMNÁZIEM ZAČALA

MĚSTO HLEDÁ ŘEDITELE DÓZY  
A ŠKOLY V MOSTIŠTÍCH
Konkurzní řízení na ředitele Dózy - střediska volného času, a Základní a mateř-
ské školy v Mostištích vyhládila rada města ve středu 20. března.

Zájemci o tato pracovní místa mohou posílat své přihlášky nejpozději do pátku 
10. května 2024 na odbor školství a kultury městského úřadu. Bližší informace podá 
vedoucí odboru Pavel Stupka (tel. 566 781 030, stupka@velkemezirici.cz) a také 
jsou zveřejněny na úřední desce na webu města (www.velkemezirici.cz).
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Zakladatelé Rock Depa Jana a Josef Mikyskovi počátkem deva-
desátých let minulého století vyhmátli díru na trhu a v domě 
číslo popisné 36 na Novosadech založili půjčovnu CD, později 

i prodejnu cédéček a dalšího hudebního zboží. Vedle toho nabízeli 
i denní bar, kde si návštěvníci mohli vybranou hudbu poslechnout 
a debatovat o ní. „Když v roce 1992 město nabídlo dům k prodeji, 
začali jsme zde budovat rockový klub. Měli jsme tuhle hudbu rádi a 
žádný podnik s tímto hudebním zaměřením ve Velkém Meziříčí ne-
byl. I v rámci republiky jsme byli mezi prvními,“ uvádějí Mikyskovi a 
popisují začátky budování klubu. Pod domem byly rozsáhlé sklepy 
s kójemi na uhlí. „Stropy ovšem byly tak nízké, že jsme museli sní-
žit podlahy o metr. Byla to nekonečná práce, ale zpočátku nám po-
máhala spousta kamarádů,“ říkají zakladatelé s tím, že klub se jim 
přes veškerou dřinu podařilo otevřít na podzim roku 1993. A rozjel 
se parádně. „Celá devadesátá léta byla rájem pro hudební kluby, 
na koncertech bývalo plno, lidi se rádi bavili. Začínaly u nás hrát 
kapely, které byly v té době ještě málo známé, například Vypsaná 
fixa, -123 min, Narvan, Čankišou a spousta dalších. Asi nejslavnější 
kapelou byli angličtí Sham 69, kteří hrávali se Sex Pistols,“ vzpomí-
nají na dnes slavné kapely, které jako začínající velkomeziříčským 
klubem prošly.

Depo bylo otevřeno různým hudebním stylům. Složení účinku-
jících se postupně rozšířilo i na hiphopové akce, které pořádal Py-
tri, či metalové koncerty pod hlavičkou Fajtfestu. „Legendárními 
se staly i naše šibřinky, na které jsme od začátku povolili vstup 
pouze v masce, což se ukázalo jako dobrý krok. Hosté si k pobave-
ní všech ostatních s maskami skutečně vyhráli, stejně tak kapely 
Major Major, Na šikmé ploše a další,“ zmiňuje Jana Mikysková další 
mezi návštěvníky velmi oblíbenou akci.

Rock Depo je velkomeziříčský rockový klub 
z devadesátek. Tři desítky let byl útočiš-
těm několika generací mladých, kteří bažili 
po jiné hudbě a zábavě, než nabízel mainst-
ream. Proběhly v něm stovky akcí a v dub-
nu 2024 se zde odehraje poslední koncert. 
Rock Depo po víc než třiceti letech končí.

Martina Strnadová

Art Depo
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Ovšem nejen hudbou žilo Rock Depo. Umělecké založení obou za-
kladatelů spolu se stylem zábavy v jejich klubu přitahovalo výtvar-
níky a studenty uměleckých škol, coby stálé hosty akcí. „To pro nás 
bylo v roce 2010 impulzem pro uspořádání první společné výstavy 
regionálních umělců Art Depo. Výstava se konala vždy jednou za 
rok v podkrovních prostorách ateliéru. Pro mladé výtvarníky to byla 
mnohdy první zkušenost s prezentací vlastní tvorby,“ připomíná Jana 
Mikysková celé art období, které zakončily dva ročníky 2018 a 2019 
v Dolním mlýně v Balinách.

Když se životní cesty Jany a Josefa Mikyskových rozešly, dům na 
Novosadech získal roku 2018 nového majitele. Přesto Rock Depo 
pokračovalo dál. Klub převzal Jan Dvořák, který na působnost Mi-
kyskových úspěšně navázal. „Přestavěl jsem vnitřní prostory klubu, 
snažil jsem se přidat i víc alternativnějších akcí třeba s elektro hud-
bou, začali jsme pravidelně hrát hospodský kvíz, spolupracoval jsem 
s dalšími pořadateli akcí, kterým jsem dával Rock Depo k dispozici,“ 
vyjmenovává Jan Dvořák. Jeho zdárný rozjezd pak přerušilo náročné 
covidové období a s ním spojená nižší návštěvnost klubu. Návrat do 
starých kolejí už se nekoná a výsledkem je konec klubu. „S majitelem 
domu už jsme se na dalším pokračování nájmu nedohodli, a proto 
koncert české elektro undergroundové skupiny Midi lidi 26. dubna 
bude v Rock Depu tím úplně posledním. Rád bych tu pro všechny pří-
znivce klubu uspořádal ještě víkendovou rozlučkovou párty, ale za-
tím je to nejisté,“ uzavírá Jan Dvořák.

Vypsaná fixa 1995

Šibřinky: Na šikmé ploše

Jana Mikysková & Josef Bohouš Mikyska

1992: Koupě domu

1993: Otevření Rock Depa

2003
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NOVÍ OBČÁNCI VELKÉHO MEZIŘÍČÍ
Foto: Tina Kárníková
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Sportovec města 2000

Město Velké Meziříčí
vás srdečně zve

na slavnostní vyhlášení 25. ročníku ankety

SPORTOVEC MĚSTA 2023
26. dubna 2024

18:00
Velký sál Jupiter clubu

Nominace nejlepších 
sportovců města za rok 2024
Jednotlivci do 12 let (bez pořadí)
Přemek Drašar – hokej
Karolína Kozlová – atletika
Šimon Babák – volejbal
David Stoklasa – házená
Šárka Mičková – basketbal
Viktorie Ela Dvořáková – lyžování
Lukáš Buk – stolní tenis
Josef Fic – fotbal

Jednotlivci do 15 let
Ondřej Valík – hokej
Viktor Pospíšil – atletika
Tobiáš Veselý – volejbal
Vendula Pospíšilová – házená
Štěpán Fiala – házená
Daniel Vejmělek – basketbal
Jiří Vaverka – lyžování
Michal Álló – požární sport
Nikolas Fexa – házená (školní sport)
Zdeněk Chaloupka – fotbal

Jednotlivci do 19 let
Richard Čamek – hokej
Adam Červinka – atletika
Tomáš Neufuss – atletika
Sára Pavlidu – atletika
Matěj Janák – volejbal

Bára Rosická – házená
Tomáš Rosa – házená
Štěpán Holub – stolní tenis
Tomáš Kolouch – fotbal

Jednotlivci nad 19 let
Jiří Doležal – hokej
Ladislav Urban – atletika
Martin Pavlovský – volejbal
Matěj Sysel – fotbal

Družstva do 12 let (bez pořadí)
4. třída ročník 2014 – hokej
mladší žáci U14 – volejbal
minižáci – házená
mladší žáci – házená
mladší žákyně – házená
přípravka – basketbal
mladší žáci – fotbal

Družstva do 15 let
9. třída – hokej
starší žáci – atletika
žáci U16 – volejbal
starší žáci – házená
družstvo chlapců 6.‑7. tříd – házená 
(školní sport)
starší žáci – fotbal

Družstva do 19 let
dorost – hokej
dorostenci – atletika
kadeti U18 – volejbal
starší dorostenci – házená
dorost – fotbal

Družstva nad 19 let
muži „B“ – hokej
muži – volejbal
ženy – požární sport
muži „A“ – stolní tenis
muži C – fotbal

Nejlepší trenér
Libor Mašek – hokej
Ondřej Rosa – atletika
Jiří Horký – atletika
Štěpán Žaba – volejbal
Ladislav Šidlo – házená
Filip Mužátko – fotbal

Zvláštní ocenění
Miroslav Buchta – házená
Petr Zezula – lyžování
Petr Ostrý – fotbal
Antonín Jeřábek st. – hokej
Vladimír Hort – hokej

KOMPLETNÍ NOMINACE ZDE
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Martina Strnadová

Pouťové slavnosti přinesou koncerty kapel Sto zvířat, Kašpá-
rek v rohlíku a Mistříňanka, zahraje i Ventolín.
Letošní pouťové slavnosti budou s Harrachem a proběhnou ve dnech 
14. až 16. června. V pátek je tradičně zahájí pouťová zábava pod lipami 
s místní skupinou Accort, na Velkomeziříčsku všem dobře známou.

Hlavní program na náměstí se odehraje v sobotu 15. června. Můžete 
se těšit na opravdu pestrou nabídku hudby rozličných stylů, žánrů pro 
všechny věkové kategorie. Milovníkům kvalitní dechovky a klasické lidové 
hudby zahraje odpoledne Mistříňanka. Ti, kteří ujíždějí na bejbypunku, si 
přijdou na své při vystoupení Kašpárka v rohlíku. A po něm už bude pó-
dium patřit kapele Sto zvířat, která byla v devadesátých letech v Česku 
průkopníkem stylů ska a rocksteady, později začala hrát i reggae a swing. 
Skupina, která loni přišla o svého zpěváka Jana Kalinu, na podzim přesto 
pokřtila nové album Noční ptáci a koncertuje dál, neboť má velkou podpo-
ru fanoušků. Závěr večera bude patřit Ventolinovi, který se věnuje elek-
tronické hudbě.

Na Staré poště vystoupí Divadlo Jaromír z Křižanova, které nabídne 
představení Kluzó určené všem věkovým kategoriím diváků.

Velkomeziříčská farnost připravuje pouťový program v kostele. Nabíd-
ne opět komentované prohlídky chrámu svatého Mikuláše s průvodcem. 
Zájemci se dozví, co je nejcennější památkou kostela, nahlédnou do méně 
známých zákoutí, poslechnou si varhany či vylezou na věž s největším 
osvětleným ciferníkem ve střední Evropě.

„S konečnou verzí programu pouťových slavností včetně časového har-
monogramu vás seznámíme v dalších číslech měsíčníku Velkomeziříčsko 
a na sociálních sítích,“ uvedl za pořadatele ředitel Jupiter clubu Milan Du-
fek.

Zábavu na náměstí bude souběžně provázet dění za řekou. Areál Svitu 
obsadí kolotoče a stánky.

Pouťové slavnosti: Těšte se 
na Sto zvířat, Mistříňanku 
i prohlídky kostela
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St. Patrick´s Day v nové synagoze, foto: Tina Kárníková

KPH od klarinetu k AC/DC,  foto: Martina Strnadová

Charitativní ples, foto: Tina Kárníková

Veletoč, foto: Tina Kárníková

Katapult,  foto: Petr Chňoupek Velikonoční výstava, foto: Martina Strnadová
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Jan Vaňek, Černá, nedožitých 73 let, 22. 2. 2024
Děkujeme všem příbuzným, přátelům a známým za účast 
a projevené kondolence při posledním rozloučení dne 1. 3. 2024 
s panem Janem Vaňkem z Černé. Zarmoucená rodina
Miluška Jurová, Velké Meziříčí, 80 let, 26. 2. 2024
Děkujeme všem příbuzným, přátelům a známým za účast a pro-
jevené kondolence při posledním rozloučení dne 1. 3. 2024 s paní 
Miluškou Jurovou z Velkého Meziříčí. Zarmoucená rodina

Jindřich Milota, Sviny, nedožitých 89 let, 26. 2. 2024
Děkujeme všem příbuzným, přátelům a známým za účast 
a projevené kondolence při posledním rozloučení dne 2. 3. 2024 
s panem Jindřichem Milotou ze Svinů. Zarmoucená rodina

Zdeněk Buďa, Velké Meziříčí, nedožitých 80 let, 27. 2. 2024
Děkujeme všem příbuzným, přátelům a známým za účast a pro-
jevené kondolence při posledním rozloučení dne 6. 3. 2024 s pa-
nem Zdeňkem Buďou z Velkého Meziříčí. Zarmoucená rodina

Dana Vávrová, Velké Meziříčí, 80 let, 5. 3. 2024
Děkujeme všem příbuzným, přátelům a známým za účast 
a projevené kondolence při posledním rozloučení dne 9. 3. 2024 
s paní Danou Vávrovou z Velkého Meziříčí.

Zarmoucená rodina
Josef Rössler, Lhotky, 84 let, 6. 3. 2024

Helena Mejzlíková, Velké Meziříčí, nedožitých 90 let, 8. 3. 2024
Děkujeme všem příbuzným, přátelům a známým za účast, pro-
jevené kondolence a květinové dary při posledním rozloučení 
dne 16. 3. 2024 s paní Helenou Mejzlíkovou z Velkého Meziříčí.

Zarmoucená rodina
Eduard Motyčka, Velké Meziříčí, nedožitých 85 let, 9. 3. 2024
Děkujeme všem příbuzným, přátelům a známým za účast a proje-
vené kondolence při posledním rozloučení dne 15. 3. 2024 s panem 
Eduardem Motyčkou z Velkého Meziříčí. Zarmoucená rodina

Jaroslav Doležal, Velké Meziříčí, 59 let, 12. 3. 2024
Děkujeme všem příbuzným, přátelům a zná-
mým za účast a projevené kondolence při po-
sledním rozloučení dne 18. 3. 2024 s panem 
Jaroslavem Doležalem z Velkého Meziříčí.
Děkujeme rodině Dvořákových za pomoc 
a podporu v těžkých chvílích. Také velice dě-
kujeme pracovnicím Domácího Hospicu Vyso-

čina, o.p.s., za profesionální péči.
Zarmoucená rodina

Jaroslav Marek, Olší nad Oslavou, nedožitých 88 let, 15. 3. 2024
Děkujeme všem příbuzným, přátelům a známým za účast a proje-
vené kondolence při posledním rozloučení dne 22. 3. 2024 s panem 
Jaroslavem Markem z Olší nad Oslavou. Zarmoucená rodina

Josef Novotný, Velké Meziříčí, 71 let, 17. 3. 2024
Děkujeme všem příbuzným, přátelům a zná-
mým za účast a projevené kondolence při po-
sledním rozloučení dne 23. 3. 2024 s panem 
Josefem Novotným z Velkého Meziříčí.
Chtěla bych poděkovat zdravotnímu personá-
lu z Domácí zdravotní péče a Domácího hospi-
ce Barborka za pomoc a péči o mého manžela 
Josefa Novotného.

Ludmila Novotná a děti

Maminky neumírají,
jen usínají, aby se probouzely
ve snech svých dětí.

Dne 20. dubna 2024 uplyne 11 let, co 
zemřela naše maminka, paní Hedvika 
Hladíková z Kadolce.

S láskou vzpomínají a nezapomenou dcery 
Míla a Heda s rodinou. Díky, mami.

Po vašem odchodu zbyl jenom velký žal a my 
s bolestí musíme žít dál.

Dne 8. 4. 2024 to bude jeden rok, kdy zemřel 
náš milovaný syn, bratr, strýc a švagr, pan 
Josef Sobotka. Bylo mu 52 let.

Dne 11. dubna 2024 to budou tři roky, kdy 
nás navždy opustil milovaný manžel, tatínek 
a dědeček pan Josef Sobotka. Bylo mu 76 let.

S láskou vzpomíná celá rodina

Dne 12. 4. 2024 by se dožil 90 let pan 
Vlastislav Bílek z Velkého Meziříčí.

S úctou a láskou vzpomíná manželka a dcera 
s rodinou.

Dne 7. března by pan Zdeněk Večeřa ze 
Lhotek oslavil své 70. narozeniny.

S láskou vzpomíná celá rodina.

Dne 22. dubna 2024 uplyne 30 let od úmrtí 
pana Františka Motyčky z Kúsek.

S láskou a úctou vzpomínají synové 
s rodinami.

Čas ubíhá a nevrací, co vzal, ale láska,
úcta a vzpomínky v srdcích žijí dál.

Dne 16. března 2024 uplynulo 20 let, kdy nás 
navždy opustila naše milovaná manželka, 
maminka, babička a prababička, paní Marie 
Doležalová z Měřína.

Stále vzpomínají a za tichou vzpomínku 
děkuje manžel a děti s rodinami.

VZPOMÍNÁMEODEŠLI Z NAŠICH ŘAD
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Ještě nikdy se mi nepsalo tak těžce jako nyní, když mám napsat 
vzpomínku na pana Václava Slabého. Slova nedokážou popsat, 
co pro nás pan Slabý znamenal. Neodešel pouze člen loutkového 
divadla, odešel milovaný člen naší loutkářské rodiny. Jeden ze 
zakladatelů a tím pádem pilířů našeho divadla. Loutkové divadlo 
založil s paní Jasnou Mikuláškovou a panem Miroslavem Rosou 
v roce 1951 a až do letošního roku divadlo neopustil. Ještě na 
podzim s námi odehrál poslední představení. Byl naprosto spo-

lehlivý, oddaný, vždy pozitivně naladěný, ochotný pomoct svým 
mladším kolegům, ve svém hlasovém projevu naprosto pro-
fesionální a jedinečný. Jeho hlasem promlouvala za těch 73 let 
spousta postav a loutek, od Honzů, Škrholů, tatínků, dědečků, 
přes čerty, čaroděje, až po vodníky, trpaslíky a další. Měl na-
prosto vytříbený styl a vždy byl stoprocentně připravený. Do 
loutkového divadla nakonec přivedl i svoji ženu a neopustil ho 
ani po její smrti. Ať byl v jakékoliv fázi svého života, stejně kaž-
dou sobotu a později každou druhou sobotu během celých 73 let, 
věnoval obětavě svůj čas dalším a dalším generacím místních 
dětí a loutkovému divadlu. Jak sám rád říkal, loutkové divadlo 
pro něj byla jeho druhá rodina. Byl loutkář srdcem, duší i tělem.

Znala jsem ho přes 30 let, a je pro mě stále jedním z mo-
rálních vzorů, člověkem laskavým, s úžasným srdcem, vždy 
usměvavým, aktivním do konce svého života. V životě jsem 
ho neslyšela říct křivé slovo, nikdy nebyl protivný či rozzlobený, 
nikdy nikomu neublížil. Vždy si rád povídal s kýmkoliv, věnoval 
každému svůj čas a pokud bylo potřeba, rád každému poradil 
či pomohl. Neznám nikoho, kdo by ho neměl rád. Je nám ctí, že 
jsme ho mohli poznat, učit se od něj a trávit s ním čas. Bude 
nám velmi chybět. Jeho odkaz bude žít dál s loutkovým diva-
dlem a v našich srdcích zůstane už navždy. Teď už se přidal do 
party loutkářů tam nahoře a já věřím, že tam bude hned vese-
leji. A že na loutkové divadlo budou společně i nadále dohlížet.

„Nikdy na vás, pane Slabý, nezapomeneme. S úctou a láskou 
vaše loutkářská rodina.“

Odešel člověk s velkým srdcem ‑ Václav Slabý (1925‑2024)

Poděkování Domu s pečovatelskou službou na ulici Zdenky Vorlové
Po vážné operaci hlavy jsem byl necelé dva měsíce klientem Odlehčovací služby VM. Bylo tam o mne pečováno tak 
dobře, že jsem se mohl vrátit do svého bytu, do běžného života. Chtěl bych poděkovat ženám – pečovatelkám, které se 
tam o klienty starají. Byly velmi pečlivé a lidské. Jsem jim všem vděčný za to, jak svoje povolání vykonávají. Mají kromě 
povolání také svůj vlastní život, své rodiny, své starosti. Přesto jsou skvělé. Paní ředitelce Mgr. Nachtigalové děkuji za 
to, jak výborně je toto oddělení organizováno, jak v případě potřeby reaguje okamžitě. Na pobyt v tomto zařízení budu 
rád vzpomínat.

Libor Smejkal slavil narozeniny 
promítáním svých filmů
Dokumenty o Velkém Meziříčí, Kablovce či povodni ve měs-
tě zhlédli návštěvníci březnové filmové projekce Vlastivědné 
a genealogické společnosti. Ta byla poctou amatérskému fil-

maři Liboru Smejkalovi k jeho pětaosmdesátým narozeninám.
„Dnešní filmová projekce je nazvaná pocta Liboru Smejka-

lovi. Prosím vás, jakápak pocta, to je přehnané, vždyť já jsem 
neudělal nic mimořádného,“ řekl filmař hned na úvod, když 
přijal gratulace od členů Vlastivědné a genealogické společ-
nosti a později i od města a Kraje Vysočina. A pak se rozpoví-
dal o svých začátcích s kamerou, práci ve filmařském kroužku 
při tehdejším Jednotném klubu pracujících i spolupráci s Jiřím 
Michlíčkem, Františkem Vonešem a dalšími a přidal řadu za-
jímavostí k jednotlivým filmům, které postupně publiku před-
stavoval. „Technické věci vás možná až tolik nezajímají, ale já 
vám chci přesto povědět pár slov o zvuku. Ten je totiž pro film 
strašně důležitý,“ zdůraznil Libor Smejkal a postupně ukazoval 
na jednotlivých snímcích vývoj zvukového záznamu, popisoval 
počáteční potíže s jeho synchronizací s obrazem a další detaily.

Lidé měli možnost vidět jeden z prvních dokumentů o Velkém 
Meziříčí z roku 1961, dále o Kablovce, malíři Zdeňku Novotném 
a sběrateli Vladimíru Němečkovi ze sedmdesátých let, film Sto-
letá voda, který zachytil povodeň ve městě v roce 1985. Z tvorby 
jedenadvacátého století Smejkal představil Tóny vévodkyně Ele-
onory ze stejnojmenného koncertu v netínském kostele a nako-
nec dokument o mistru tradiční rukodělné výroby, truhláři Josefu 
Filipovi. Závěrem připravil divákům ještě jedno malé překvapení, 
a to film ze své cesty do Grand Canyonu. Martina Strnadová

Pavel Janšta

Za LoutkyVM principálka Kateřina Maloušková
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Prodáváme 20. týdenní kuřice 
(začínají nést). Celoročně pro-
dáváme levnou směs pro nos-
nice a králíky, domácí vejce 
(prodáváme od 9 do 19 hodin 
vždy po telefonické domluvě). 
Tel.: 737 477 773, Hrbov 42 
www.novotny  hrbov.unas.cz.

Koupíme nemovitost ve Vel-
kém Meziříčí a okolí, dům, 
byt, st. pozemky, pole, lesy, 
i v exekuci, platba v hotovosti. 
Tel.: 605 054 470

Sběratel koupí LP gramodes-
ky a CD disky. Možno i celou 
sbírku. Přijedu. 721 442 860 

Koupím menší byt 1+1, 2+1, 
případně rodinný dům může 
být i v horším stavu. Tel.: 
603908887

Koupím chatu, chalupu, zahra-
du či louku. Tel.: 606970547

Koupím vojenskou výstroj např.: 
vysouvací nože, tropické klo-
bouky, oblečení pískové zelené, 
modré barvy, kanady boty oko-
vané-plátěné, maskáče, mu-
niční bedny, bundy s kožichem, 
ruksaky. Nabídněte cokoliv i po-
škozené! Volejte nebo prozvoň-
te na tel.: 732 400 672. Děkuji

Sečeme všem, úpravy zahrad. 
Tel.: 731 457 371

ZŠ L. Svobody Rudíkov hledá 
učitele/ku D, NJ
Zástup za rodičovskou dovo-
lenou, předpokládaný nástup 
1. 5. 2024.
Přihlášky na email zs.rudi-
kov@seznam.cz, bližší info na 
tel.: 568 878 174.

Provádíme rekonstruk-
ce bytového jádra, zednic-
ké práce a stavební práce. 
Tel.: 605 054 470

Koupím staré hračky, šlapací 
autíčka, pivní lahve s nápisem, 
plechovice od olejů, moto-
cykly a součástky k nim, tel.: 
732 400 672. Děkuji

Provádím veškeré malíř-
ské a natěračské práce. 
Tel.: 605 054 470

Koupím jakoukoliv JAWA, SIM-
SON, MZ, ČZ či PAV. Děkuji za 
nabídku. Tel.: 723971027.

Nabízím k pronájmu byt – 
2+1 = 56 m2. Velké Meziří-
čí - lokalita u Alpy. Kontakt: 
724 845 808.

LP reality - Prodej, výkup, 
úvěr s ručením nemovitostí. 
Tel.: 731 457 371.

Prodám palivové dřevo i ští-
pané. Tel.: 605 054 470

Zápis dětí do prvních tříd 
základních škol ve městě
Oznamujeme rodičům, že zápis dětí do 1. tříd pro školní rok 
2024/2025 se bude konat v základních školách ve městě v pá-
tek 19. dubna 2024 v době od 14:00 do 18:00, v základních 
školách v Mostištích a ve Lhotkách 19. dubna 2024 od 13:00 
do 16:00.

Rodiče jsou povinni přihlásit své dítě k povinné školní do-
cházce. K zápisu se dostaví děti narozené od 1. 9. 2017 do 
31. 8. 2018, popřípadě ty děti, které měly odloženou povinnou 
školní docházku k 1. 9. 2023. Vezměte s sebou rodný list dítě-
te a průkaz totožnosti. Pokud uvažujete o odkladu školní do-
cházky pro své dítě, předejte při zápisu doporučení školského 
poradenského zařízení a doporučení pediatra nebo odborného 
lékaře. Ing. Pavel Stupka

vedoucí odboru školství a kultury

Základní škola a Praktická škola
Oznamujeme rodičům, že zápis do prvního ročníku na školní 
rok 2024/2025 proběhne dne 19. dubna 2024 v budově školy 
na ulici Poštovní 1663/3 v době od 9 do 12 hodin. V případě, 
že se nemůžete v určeném dnu dostavit, kontaktujte prosím 
ředitelství školy a bude vám stanoven náhradní termín.
Upozorňujeme rodiče žáků základních škol, kteří zvažují změ-
nu vzdělávání svých dětí (na základě doporučení školského 
poradenského zařízení), aby s předstihem tuto změnu projed-
nali s vedením školy. Po předchozí domluvě vás zveme k nezá-
vazné návštěvě a prohlídce školy.

Kontaktní údaje: tel.: 566 522 828, 605 086 068, e-mail: 
info@zsspecialnivm.cz, www.zsspecialnivm.cz.

Mgr. Josef Prokop, ředitel školy

Žádosti o přijetí a spádové 
obvody jednotlivých škol 
ZŠ Sokolovská, ZŠ Osla-
vická, ZŠ Školní, ZŠ a MŠ 
Mostiště, ZŠ a MŠ Lhotky 
najdete pod tímto QR kó-
dem.

Co přinést k zápisu do 
ZŠ a PŠ Poštovní najdete 
také pod tímto QR kódem.
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+420 606 089 530
info@zahradnictvi-studenec.cz
www.zahradnictvi-studenec.cz

  ��široký�výběr�balkónových�rostlin
  ��osivo�a�sadba�zeleniny�a�bylinek
  ��ovocné�stromy�a�keře

JARNÍ VÍKEND
13.– 14. 4. 2024
Otevírací doba 8.00–17.00

BRÝLE
ZA PŮLKU

Platí na všechny typy brýlí, například:

Novosady 2254/58, Velké Meziříčí, tel.: 775 898 592

Slevy se vztahují na všechna brýlová skla (s výjimkou skel MiYOSMART), všechny obruby vybraných značek a vybrané sluneční brýle.

Platí při nákupu kompletních dioptrických brýlí. Podmínky této i našich dalších akcí naleznete na www.orangeoptik.cz/akce
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SOCIÁLNÍ
SLUŽBY MĚSTA 
VELKÉ MEZIŘÍČÍ

DĚJE SE V KNIHOVNÁCH 

Na prvním záběru nakukujete do budoucí čítárny, kde mají mezipřistání díla z ven-
kovního skladu. Za chvíli bednu po bedně vezmeme do rukou a seřadíme je za sebe 
jako vagónky vláčku, a to podle příjmení autorů v nich uložených. Potom postupně 
zamíří do své cílové stanice o pár místností vedle. Vyskládat na poličky musíme 
knížku vedle knížky pěkně systematicky, aby každá z nich byla k nalezení okamži-
tě, jakmile o ni někdo požádá. (Všimli jste si, že druhá fotografie nabízí pohled na 
zabydlování jiného, tedy vnitřního skladu?)

Je to tady! Městská knihovna zůstane pro své čtenáře v dubnu ne-
kompromisně zavřená. Zamkneme dveře i bibliobox. Zvedneme te-
lefon? Odpovíme na mail? No, dosti lajdácky. Ale poflakovat se roz-
hodně nebudeme. Zatímco v březnu jsme sbalili, rozložili, převozili, 
postavili a zabydleli hlavně veškeré sklady; v dubnu nás čeká stejný 
proces s půjčovnami a kancelářemi. Také nekončící úklid, údržbářské 
práce, neočekávané problémy a papírová válka. Zkrátka, jak už víte, 
stěhujeme se na dobu dvouleté rekonstrukce do Charity.

19. března byl hezký den, co se počasí 
týče, a kalendáři kralovalo jméno Josef. 
V odpoledních hodinách byla napláno-
vána společná oslava s hudbou a po-
hoštěním. Sešli jsme se tedy, abychom 
si jako dobří sousedé popovídali, za-
vzpomínali na mládí i na to, jak se dříve 
u nás na vesnicích Josefům vyhrávalo 
před jejich domem a večer pak bývala 
společná zábava s muzikou. Naše jídel-
na v DPS byla zaplněna do posledního 
místa. O dobrou náladu se starala malá 
kapela FRAMIL, která hrála v lidovém 
duchu, a tak bylo co zpívat. Někdy je 
až dojemné, kolik lidových písní jsme si 
společně přinesli z mládí. Byli jsme na 
nich prostě vychovaní, stejně jako na 
českých pohádkách a tradicích. Naše 
pěkné odpoledne bylo organizováno 
vedením Sociálních služeb. Pečlivě ho 
připravovaly naše pečovatelky. Přišli 
mezi nás i zástupci města, pan sta-
rosta a místostarosta, a u jednoho 
stolu s námi seděli nejen oni, ale i paní 
ředitelka, pečovatelky a zaměstnan-
ci. Jsme jim za to vděční. Řekli jsme si 
spolu se známou písničkou: kdyby ty 
muziky nebyly, nebyl by náš 19. březen 
tak krásný.

„Na mě z těch vašich článků dejchá deprese,“ pronesla jistá soucitná dáma. Opáčila 
jsem, že zde uveřejňujeme pouze optimistické záběry provázené radostnými ko-
mentáři. Ona na to, že je lépe vyhořet, než se stěhovat. Jindy a jinde se mi dosta-
lo velmi procítěného politování: „To musí bejt hrozný!“ Není to žádná legrace, ale 
zvládnout se to dá. Zvláště se sehraným týmem, spolehlivými brigádníky, ochot-
nými dobrovolníky a podporou z mnoha stran. Tak tedy na konci března setkání 
Staré dobré časy pro všechny, kdo kdy v knihovně pracovali, komentované pro-
hlídky obou budov pro veřejnost a potom už jen zabouchnout dveře a vyhrnout si 
rukávy. Není čas na nostalgii. Spěcháme. Městská knihovna totiž nezůstane pro 
své čtenáře nekompromisně zavřená dlouho. Už ve čtvrtek 2. května přivine ná-
vštěvníky do své laskavé náruče.

text: Ivana Vaňková, foto: Josef Hřeben
Klienti DPS

Kdyby ty muziky nebyly…
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Samozřejmě si lidé museli vystačit 
s mnohem menším množstvím pomů-
cek a prostředků. Jednalo se především 
o čistou vodu, metličku nebo třeba koště. 
Později doba pokročila, a tak v depozitá-
ři nalezneme mechanické zametače na 
koberce firmy Bissell vyrobené zřejmě 
ve 20. či 30. letech minulého století. His-
torie tohoto ručního zametače se začala 
psát ve druhé polovině 19. století, kdy 
manželé Bissellovi vlastnili ob-
chod s nádobím, v němž bylo 
třeba každý den zametat 
prach a střepy. A tak Mel-
ville Bissell vyvinul tento 
zametač se sadou rotují-
cích kartáčů, kterým pro-

dejnu udržovali čistou. Na konci 19. sto-
letí firma prodávala nejen v domovské 
Americe, ale expandovala i do Evropy. 
Zajímavostí je, že za královny Viktorie 
získala dekret pro dodávky zametačů 
pro britský královský palác.

Po důkladném úklidu můžeme 
přistoupit k samotným svátkům, ke 
kterým neodmyslitelně patří vejce. 
Kraslicemi, červenými či psanými 

vejci, jak se velikonoční 
malovaná vajíčka na-
zývala, dívky o Veliko-
nocích obdarovávaly 
koledníky. Původně 
se zdobila celá vejce – 
syrová, nebo vaře-

ná. Ve 20. století se z obřadního dárku 
pro koledníky stal žádaný sběratelský 
předmět, a tak se místo plných vajíček 
začaly zdobit vyfouknuté vaječné sko-
řápky. V našich sbírkách se setkáme 
nejen s kraslicemi s ornamenty, ale na-
lezneme mezi nimi i skořápky zdobené 
výjevy z našeho města, jejichž autorkou 
je výtvarnice Lidmila Dohnalová.

Stejně jako Vánoce je i doba veliko-
noční časem zasílání poštovních lístků 
s žánrovou tematikou. I v našem archivu 
se nachází velikonoční pozdrav z Velké-
ho Meziříčí z přelomu 30. a 40. let mi-
nulého století, který je doplněn motivem 
kraslic a kočiček.

Další z velikonočních zvyků spjatý 
s lidovým prostředím jsou řehtačky či 
klepačky, kterými chlapci nahrazovali 
zvuk kostelních zvonů. Nástroje k hrká-
ní si chlapci poměrně často zhotovovali 
sami či s pomocí dospělých. V depozitáři 
nalezneme hned dvě klepačky, přičemž 
u obou známe jejich původ. První z nich 
vyrobil zřejmě při pracovním vyučování 
žák tasovské školy František Pohanka, 
o čemž svědčí ručně psaný lístek. Druhá 
pak pochází z Dalečína a nese označení 

„DOSTÁL 1903“.

Vysavač Elektrolux vyráběný v le-
tech 1921–1928 způsobil skutečnou 
revoluci v domácnosti. Na rozdíl od 
objemných a nepohyblivých vysavačů 
byl tento model V opravdu přenos-
ným zařízením, a to nejen díky své 
váze pěti kilogramů. Na rozdíl od do-
bových těžkých a neskladných vysa-

vačů byl tento model navržen tak, aby 
ležel na podlaze na dvou tenkých ko-
vových kolejnicích, které byly inovací 
samotného zakladatele značky Axela 
Wenner-Grena. Tato novinka poprvé 
umožnila jednoduché vysávání v do-
mácnosti, a tak se po desetiletí stala 
světovým standardem. Vysavač je 

spolu s kartáčovými nástavci uložen 
v původní dřevěné krabici.

DÍL 28: VELIKONOCE A JARNÍ ÚKLID
ZE ZÁMKU
Kraslice, klepačka či symbol beránka neodmyslitelně patří k Velikonocům. Ale co 
takový úklid? Pro mnoho hospodyněk je toto období časem důkladného smýče-
ní v domácnosti. Je tomu tak již po staletí, protože třetí den pašijového týdne 
býval označován jako Sazometná či Smetná středa. Během ní se vymetaly ko-
míny a hospodyně uklízely, aby bylo vše připraveno k velikonočním oslavám.

PŘEDCHOZÍ DÍLY 
NAJDETE ZDE VYSAVAČ

Lucie Pavelcová
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„Byl zvoníkem z povolání a měl jen jedno jediné přání…,“ zpívá se v jedné známé písni. Každý kostel měl 
svého zvoníka. Dnes toto řemeslo nebo spíše umění mizí. Všude přítomná elektronika vyhání zvoníky 
z věží. Ovšem krásu ručního zvonění nahradit nejde, a tak alespoň párkrát do roka zvoníci na věži kostela 
sv. Mikuláše ve Velkém Meziříčí zvoní. Jedním z nich je i Vladimír Kalina, který začal zvonit už jako chlapec 
školou povinný. S ním jsme si o zvoničení povídali.

PETR CHŇOUPEK

Krásu ručního zvonění 
technologie nenahradí
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Jak se člověk vůbec dostane ke zvonění 
v kostele?
Jsem vychován v křesťanské rodině. 
Odmalička jsem chodil do kostela. Asi 
v šesti letech jsem se stal ministrantem. 
Před mší a po mši jsem v sakristii potká-
val takového pána, který tam vždycky 
celou mši proseděl. Ptal jsem se pana 
faráře, kdo to je. Pan farář mi vysvětlil, 
že je to pan zvoník Teplý. To mě začalo 
zajímat a dal jsem se s ním do řeči. Pan 
Teplý mě pozval na věž, a tak jsem popr-
vé viděl zvonit zvony. Moc se mi to líbilo. 
Zeptal jsem se ho, jestli bych mohl chodit 
s ním. A tím to všechno začalo. To bylo 
asi v roce 1988. Ve dvanácti letech už 
jsem s pomocníkem dokázal rozhoupat 
největší zvon sv. Mikuláše.
Co takové zvonění obnáší?
Když jsem začínal zvonit, dva zvony byly 
na elektrický pohon – Josef a Maria. Na 
ty se zvonilo dálkově ze sakristie anebo 
přímo ze zvonice během týdne. Ale v ne-
děli se před každou mší zvonilo Cyrilem 
a Metodějem, a to ručně. Takže každou 
neděli jsem šlapal na věž čtyřikrát. Vět-
šinou jsme tam byli ve dvou, pan Teplý 
a já, a zvonit chodíval také Jiří Jelínek. 
Byli jsme tam dva nebo tři a později pak 
přibyli další dva, a to Marek Řezníček 
a Pepa Marek. Tak nás bylo dost a moh-
li jsme se střídat, což bylo fajn, protože 
přece jenom je to spousta schodů.
Kdy se zvoní?
Vzhledem k tomu, že zvonění je dnes už 
prakticky téměř automatizované, zvo-
níci nejsou skoro potřeba. Pan Teplý už 
dávno zemřel a zvoníci, kteří zbyli, se 
rozutekli, někdo se oženil, jiný se od-
stěhoval za prací, a tak jsem zůstal sám. 
Ručně se zvoní na Vánoce, a to na Štěd-
rý den hodinu před půlnoční. Specialitou 
velkomeziříčské věže, která se řadí mezi 
unikáty v celé Evropě, je zvuk zvonů. Po 
válce tam zůstaly jen dva menší – umí-
ráček a sv. František. A pan farář Ambroz 

v letech 1969–70 nechal vyrobit čtyři 
nové do původního počtu šesti. Jako ce-
lek jsou laděné tak, že zahrají začátek 
koledy Tichá noc, když se s nimi zvoní ve 
správném pořadí. Na to jsou potřeba tři 
zvoníci. Pod každý zvon se vleze, uchopí 
se srdce a v pravidelných intervalech se 
bije o hranu toho daného zvonu. Hraje se 
každou čtvrthodinu a po každé znělce 
se představí jeden ze zvonů. V celou pak 
zvoní všechny zvony naráz, a to včetně 
umíráčku a sv. Františka, které jsou jedi-
né původní.

Co musí takový zvoník ovládat a dá se 
to někde naučit?
Nikdy jsem nepátral potom jestli existu-
je nějaká zvonická škola. Dřív to bývalo 
o tom, že zvoník si vychoval svého ná-
stupce. A co musí zvoník umět? Dnes je 
to už tak, že technika jde dopředu, a tak 
toho spoustu zastane. Zvonictví se pro-
to z tradice lidí vytrácí. Je to práce krásná, 
ale fyzicky a časově náročná. Největší 
kumšt je rozhoupat zvony tak, aby ne-
docházelo k rušivým úderům. Fungovalo 
to tak, že na velké zvony zvonili zvoníci 
dva, jeden zvon rozhoupával a druhý dr-
žel srdce tak, aby se nedotklo ani jedné 
strany zvonu. Až byl zvon rozhoupaný, 
jak měl být, srdce pustil a zvon začal 
zvonit pravidelně a hezky. A hlavně zvo-
ník musí mít cit. Je také důležité držet 
zvon podobu zvonění tak, aby nezrychlo-
val a ani nezpomaloval. Nejtěžší je zvon 
zastavit, aby až do konce zvonil pravidel-
ně. Srdce se musí opět zachytit, aby se 
nedotýkalo hran, a zvon se pomalu brzdí, 
až se úplně zastaví.

Dnes v době moderních technologií je 
zvoník vůbec ještě potřeba?
Prakticky není, ale ať bude sebelepší 
technologie, zvony nebudou nikdy zvo-
nit tak krásně, jako když se zvoní ručně. 
Zvoník se po dobu zvonění stává sou-
částí zvonu.

Má zvonění ve Velmezu nějaká specifika?
Pan Teplý na sv. Štěpána vždycky říkal, 
že na Štěpána není pána, a tak se zvo-
nilo úplně náhodně, bez pravidel. Někdy 
v roce 1995 jsme zvonili zcela náhodně, 
a to hodinu a půl v tahu. Byla to docela 
dřina. Když jsme pak šli domů, odchytil si 
nás pan děkan Peňáz. Nejdřív nám vyhu-
boval, ale nakonec nás poplácal uznale 
po zádech a pozval nás na faru na oběd, 
a tam jsme se tomu hodně zasmáli.
Má zvoník i jiné povinnosti než jen zvo-
nění?
Od pana Teplého jsme převzali nějaká 
základní pravidla, která nejsou nikde 
psána. Na věži se každý choval s určitou 
úctou, ve zvonici se udržoval pořádek, 
čistily se zvony, starali jsme se i o kon-
strukci, okenice a také o podlahu. Pan 
děkan Peňáz zpřístupnil zvonění lidem, 
aby se mohli podívat, jak se zvoní, a tak 
jsme se museli dávat pozor, aby na zvony 
nesahali a aby se nikomu nic nestalo.
Máte nějakou humornou vzpomínku či 
jinak zajímavou historku?
Jedna z nich je již zmíněné zvonění na 
sv. Štěpána. A dalších historek je spousta, 
ale těžko se popisují, když u toho nejste. 
Zvoníval s námi zvoník Václav Brabec. Byli 
jsme mladí kluci, a tak jsme se nakláněli 
z oken a koukali na náměstí. A pan Teplý 
na nás křičel, ať se z těch oken nenaklá-
níme nebo spadneme. Jediný Vašek prý 
může, protože je Brabec a ten to slétne.
Zvonění není zaměstnání, čím se jinak 
živíte?
Zvonění určitě není zaměstnání, nikdy 
jsme to nedělali za peníze. Postupem 
času, jak se stále více prosazovala tech-
nika, se zvonění pro nás stalo svátkem. 
Já se živím tak, že dělám sám na sebe, 
jsem živnostník. A co dělám? Jsem tako-
vý Ferda Mravenec, jak říkají kamarádi. 
Profesí jsem elektrikář, ale dělám všech-
no, co je potřeba, kácím stromy, stavím 
domy.

Krásu ručního zvonění 
technologie nenahradí
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Město Velké Meziříčí se ve dnech 16.–17. března zúčastnilo me-
zinárodního veletrhu cestovního ruchu Holiday World v Praze.

Jde o významnou akci svého druhu nejen v České republice, 
ale i v regionu střední Evropy. Představily se expozice z oblíbe-
ných i zcela nových destinací a oblastí, například italský ostrov 
Elba, oblíbené Chorvatsko, Slovinsko, ale například i vzdáleněj-
ší destinace jako Peru, Indonésie, Japonsko a Srí Lanka a další.

Na turistické zážitky lákaly regiony České republiky, které 
poodhalily dosud skryté krásy mnoha zajímavých míst. Veletrh 
nabídnul nejkomplexnější přehlídku turistických lokalit, trendů 
a novinek. Nechyběly inspirativní expozice zahrnující všechny 
tipy dovolené, portfolio nabídek zájezdů a atraktivních míst 
v jednotlivých krajích. Zajímavá byla také přehlídka obytných 
automobilů a karavanů, lodí a vodních sportů.

„V našem stánku si mohli návštěvníci zasoutěžit o drobné 
ceny. Mnozí znali naše řeky, známé Balinské a Nesměřské údo-
lí. Také se hojně zajímali o novou synagogu. S hrdostí jsme jim 
mohli oznámit, že je v majetku města a po letech má důstoj-
né využití,“ uvedla Květoslava Hladíková z velkomeziříčského 
informačního centra, která spolu s kolegyní Lenkou Peškovou 
v Praze Velké Meziříčí reprezentovala.

Na veletrhu proběhlo také vyhlášení ankety Kraj mého srd-
ce, v níž zvítězila Vysočina, a též 12. ročník konference a vzdě-
lávací platformy Fórum cestovního ruchu pořádané agenturou 
CzechTourism zabývající se aktuálními i budoucími výzvami tu-
rismu, které zásadně ovlivňují zahraniční i tuzemské návštěv-
níky České republiky. Tohoto fóra se Velké Meziříčí zúčastnilo, 
součástí byla panelová diskuze týkající se aktivního a lázeň-
ského turismu a jejich aktuálních trendů.

Pro návštěvníky byl připraven atraktivní doprovodný pro-
gram. Po celou dobu na pódiích probíhaly prezentace, před-
nášky, rozhovory, taneční ukázky, pěvecká vystoupení, křty, 
promítání, soutěže, rychlokvízy. Prostor obohatily maškary 
z Milevska.

SPOLEČNOST

BEATA PARKANOVÁ PŘEDSTAVÍ HRU O SVÝCH PRARODIČÍCH
Scénáristka a režisérka Beata Parkanová Velkému Meziříčí 
představí svoji novou divadelní hru Milá Evičko, milý Luďku. 
Uvede ji Jupiter club v úterý 23. dubna v 19 hodin.

Beata Parkanová je velkomeziříčskou rodačkou a k našemu 
městu i ke své rodině se ve svém díle často vrací. Autorská insce-
nace přinese příběh jejích prarodičů Evy a Luďka, která vychází 
z jejich dochované korespondence a z deníků dědečka, které si na 
sklonku života vedl v psychiatrické léčebně.

Eva a Luděk se do sebe zamilovali u pingpongového stolu. 
A od té doby se neodloučili, ačkoli mnohdy nemohli být spo-
lu na jednom místě. Anatomie jednoho vztahu v průběhu let 
skrze dialog v dopisech. V dobrém i ve zlém. Proměny jednoho 
vztahu v čase, jeho neuchopitelnost, nemožnost ho jednoduše 
pojmenovat nebo definovat.

Projekt byl podpořen z Grantového programu podpory kul-
tury města Velké Meziříčí. -mars-

Markéta Slámová

-red-

FÉROVÁ SNÍDANĚ NABÍDNE JÍDLO, SOUTĚŽ I FAJN SETKÁNÍ
Již potřetí proběhne v našem městě Fé-
rová snídaně, jejíž součástí bude i sou-
těž o nejchutnější pomazánku či cookies, 
hudba a setkávání. Proběhne 11. května 
v zahradě Husova domu.

Férová snídaně je téměř celodenní 
akcí, jejímž smyslem není jen a především 
se najíst, ale pobýt spolu na zahradě při 
krásné hudbě (Matěj Hampl a Letrourou) 
nebo divadelním představení (Dřevěné 
divadlo Honzy Hrubce) se sousedy i přes-
polními, lidmi různého věku i různých po-
litických názorů i náboženského vyznání. 
Součástí „férovky“ je i kvíz (letos o kávě), 

který je spojený s výstavou před gym-
náziem. Kromě spravedlivého obchodu 
chceme podpořit i udržitelnější obchod, 
který zase souvisí s podporou výrobků 
lokálních a s bezobalovým obchodem.

Srdečně vás zveme! Pokud se chcete 
zúčastnit soutěže o nejchutnější poma-
zánku či cookies, doneste kolem 9. hodi-
ny své výrobky, abychom je mohli zařadit. 
A chcete-li myšlenku fair trade podpořit 
sami aktivně, můžete donést třeba fair-
tradový džus či ovoce, sušenky či jinou po-
travinu, které dáme na společný stůl. Velké 
Meziříčí se tak již třetím rokem připojuje 

k celorepublikové akci, která se koná vždy 
druhou sobotu v květnu a má za cíl podpo-
řit spravedlivé obchodování (fair trade).

Myslíme při nákupu zboží jen na cenu 
nebo také na kvalitu, původnost a na 
podmínky, ve kterých lidé na druhém 
konci planety zboží pěstují či vyrábí? Fair 
trade aktivity podporují pěstitele a vý-
robce ve světě tím, že se s jejich výrobky 
seznámíme a nakupujeme je za férovou 
cenu. Vědomě a aspoň občas…

Akci organizuje místní evangelický sbor 
ve spolupráci s městem Velké Meziříčí 
a Krajem Vysočina.

VELKÉ MEZIŘÍČÍ NA VELETRHU LÁKALO TURISTY. 
TI SE ZAJÍMALI O SYNAGOGU
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Dóza - SVČ
-japlo-

KANADSKÝM YUKONEM 
NA VLASTNÍ PĚST

NEJLEPŠÍ PÁLENKA JE ZE 
ZNĚTÍNKU

ZDRAVÉ MĚSTO V BŘEZNU POŘÁDALO DVĚ AKCE

Šest kamarádů v létě 2023 svépomocí zrealizovalo dobro-
družnou cestu divočinou kanadského YUKONU a NP americké 
AJLAŠKY. Bezmála měsíční cesta zahrnovala nespočet zážitků, 
o které se s vámi formou vyprávění včetně promítání fotogra-
fií a videí rád podělí nadšený cestovatel Jarda Mička, a to ve 
čtvrtek 4. dubna 2024 od 18:00 v sále hasičské zbrojnice ve 
Velkém Meziříčí.

Srdečně všechny zveme a těšíme se na příjemně strávený 
„cestovatelský“ večer!

V sobotu 23. března se vyhodnocovaly domácí destiláty a likéry 
do dalšího ročníku Tradičního koštu pálenek. Sešlo se 8 komisí 
a vyhodnotilo se 141 vzorků. Každá kategorie (slivovice, jabl-
kovice, hruškovice atd.) má své vítěze. Ale nejlepší z nejlepších 
(hodnotí se pouze první místa z každé kategorie) může být je-
nom jeden. Ten získává titul šampióna výstavy. Letos se jím sta-
la višňovice, kterou dodal Vratislav Novotný ze Znětínku.

Pokud chcete rovněž ochutnat vynikající pálenky, přijďte dne 
6. dubna na 18. ročník Tradičního koštu pálenek. Ten se koná již 
od roku 2010 v sále HZS ve Velkém Meziříčí.

Petr Harazin a přednáška o škodlivosti alkoholu, 
foto: Tina Kárníková

Otužilecké koupání k příležitosti Dne vody, foto: Tina Kárníková
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VSTUPENKY V PŘEDPRODEJI OD 2. DUBNA, NEBO
MŮŽETE ZAKOUPIT V DEN ZÁPASU NA ZIMNÍM STADIONU

VÍCE NA WWW.SPORTOVISTEVM.CZ

ZS VELKÉ MEZIŘÍČÍ, UL. VRCHOVECKÁ

17. 4. od 18:00 a 18. 4. od 16:00

PŘÁTELSKÁ 
UTKÁNÍ U18 
PŘED MS
ČESKO VS SLOVENSKO

Vstupné od 13 let 150 Kč
Vstupné do 13 let 90 Kč
Vstupné do  5 let zdarma

WWW.CESKYHOKEJ.CZ 

30. dubna 2024

ČARODĚJNICE 
NA FAJTOVĚ KOPCI

Čarodějnická stezka (soutěž) 15:00 – 18:00
Dóza – středisko volného času (registrace 14:00-16:00)

Perníková chaloupka (soutěž) 16:00 – 19:30
Městská knihovna Velké Meziříčí

Country hudba 17:00
Skupina Stetson 

Šermířské vystoupení 18:30, 20:00
Divadelní a šermířský spolek Tas

Ohnivá show se zapálením hranice 20:30
Lumox Velké Meziříčí

Špekáček s pečivem pro kostýmované zdarma 

Nejen děti a jejich rodiče zve: 
město Velké Meziříčí, Óro sound&light, Lumox Velké Meziříčí, SKI KLUB Velké Meziříčí, 

country skupina Stetson, Sbor dobrovolných hasičů VM, Městská policie Velké Meziříčí, 
Divadelní a šermířský spolek Tas, Městská knihovna Velké Meziříčí, Dóza – středisko volného času Velké Meziříčí
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Petr Chňoupek

HRDINOVÉ
Velké Meziříčí má bohatou historii, do 
které se zapsala nejedna osobnost. Na 
některé se ovšem zapomíná. Mezi ta-
kové patří i legionáři. V našem seriálu 
chceme připomenout osudy některých 
z nich.

Ač je všude uváděno, že legionář a motocyklový závodník Vladi-
mír Kučka se narodil ve Velkém Meziříčí, pravdou je, že byl rodá-
kem a občanem Oslavice. Ve Velkém Meziříčí studoval. Pojďme 
se seznámit s jeho osudem.

Vladimír Jan Josef Kučka se narodil 17. června 1897 v Oslavici v domě číslo 
48. Dům patřil státním drahám, protože jeho otec Jan Kučka (narozen 2. červ-
na 1867 v Letovicích) byl strojvedoucím. Jan byl synem krejčího z Kunštátu Aloise Kučky a jeho ženy Florentiny rozené Millinové. 
Matkou Vladimíra a ženou Jana byla Marie (narozena 4. listopadu 1869 v Boskovicích, za Jana se provdala 2. května 1883 v Leto-
vicích), dcera stolaře z Letovic Jana Krejčího a jeho ženy Vincencie rozené Weizerové.

Vladimír měl tři sestry: Ludmila Marie (narozena 7. dubna 1899), Jarmila Kristina (narozena 20. prosince 1900) a Dobromila 
Terezie (narozena 8. října 1902).

Jak již bylo naznačeno, Vladimír Kučka vystudoval gymnázium ve Velkém Meziříčí. Maturoval v roce 1915 ve třídě profesora 
Josefa Špačka. Přihlásil se na techniku v Brně, ale než stačil nastoupit, povolala jej armáda.

Do války šel s kroměřížským 3. pěším plukem. Do ruského zajetí padl 8. srpna 1916 u Berestěčka. Do československých legií 
se přihlásil v prosinci 1917 v Žitomiru a přijat byl 20. prosince 1918. Nejprve krátce sloužil u záložního praporu a pak byl přeřazen 
k autorotě 1. československé střelecké divize. Řídil obrněný automobil, se kterým se vyznamenal především v květnu 1915 při 
obsazení Penzy. Od 1. ledna 1919 byl velitelem 3. kolony záložního autoparku a poté velel československému oddílu pancéřova-
ných automobilů.

Domů se vracel na lodi Keemun, která z Vladivostoku vyplula v pět hodin odpoledne 20. května 1920. Projela hojně využívanou 
trasu kolem Malajsie a Indie, projela Rudým mořem a 8. července 1920 zakotvila v Terstu. Po návratu do Československa u armá-
dy zůstal, konkrétně u 1. automobilového praporu, a to až do roku 1932, kdy ze zdravotních důvodů z armády odešel.

V letech 1923 až 1929 byl štábní kapitán Vladimír Kučka úspěšným motocyklovým závodníkem. K závodům přičichnul už 
v Rusku, ale naplno se jeho kariéra rozjela až doma. Ministerstvo národní obrany pro něj ve Velké Británii zakoupilo luxusní 
motocykl Brough Superior SS 100. Už 30. září 1923 zvítězil v závodě do vrchu Schöber u Rumburka. Z dalších úspěchů je třeba 
vyzdvihnout vítězství 9. května 1926 na slavném závodě Zbraslav – Jíloviště či 6. června 1926, kdy zvítězil spolu s Bohumilem 
Turkem (stejný čas) v závodě do vrchu Brno – Soběšice.

Po odchodu do civilu založil s Vladimírem Ottmarem autoopravnu Autoarma. Vladimír Kučka ovšem zemřel už v roce 1941 na 
chronický zánět ledvin.

Závodník, 
který vzešel 
z gymnázia
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KŘÍŽOVKA O CENY Autor křížovky: Jaromír Kvíčala

Zdroj textu: turistikavm.cz, Petr Chňoupek
Stromy jsou důležitými dominantami 
nejen krajiny, ale také každého města či 
vesnice. Na severozápadním okraji Olší 
nad Oslavou stojí lípa (tajenka 1), která 
nese léta jméno Bartuškova lípa.

Mezi chráněné památné stromy Čes-
ké republiky byla zařazena přesně před 
třiceti lety, konkrétně 5. září 1994. Její 
výška je úctyhodných třicet dva metrů 
a obvod kmene čtyři metry a sedmde-
sát centimetrů (jde o údaje ze serveru 
památné stromy, ovšem třeba server 
mapy.cz uvádí výšku dvacet osm metrů 
a obvod kmene čtyři a půl metru). Ať už 
je to tak nebo tak, (tajenka 2) lípa je nej-
mohutnějším stromem v obci.

Své jméno dostala podle rodiny Bar-
tuškovy, na jejímž pozemku už staletí 

roste. Stojí hned za domem číslo popis-
né 4, který rodu Bartušků patří dodnes. 
Bartuškův statek byl půllán, což před-
stavovalo zhruba osm a půl hektaru polí. 
Statek to byl tak velký, že Bartuškovi zde 
ještě jeden byt pronajímali, třeba v roce 
1910 zde bydlela rodina (tajenka 3), která 
do Olší přišla za prací z (tajenka 4) Borů.

Podle dendrologů je lípa ve výbor-
ném zdravotním stavu. A tak se každé 
jaro zazelená a rozkvete, omamná vůně 
lipového květu láká stovky (tajenka 5). 
V horkých letních dnech poskytuje stín 
a úkryt desítkám ptáků, kteří pak nave-
čer a po ránu spustí svůj koncert.

Od lípy je i pěkný výhled na samotné 
Olší nad Oslavou.

Tajenka z minulého čísla: jedlobukového, 
doupňák, genofondu, optima, čáp

Znění tajenky a jméno s bydlištěm za-
šlete do 19. dubna 2024 na adresu: 
velkomeziricsko@velkemezirici.cz nebo 
poštou či doručte osobně do redakce.

Výherci: Štěpán Broža, Jan Toman
a Stanislav Buk z Velkého Meziříčí

BARTUŠKOVA LÍPA NAD OLŠÍM
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Text: Marie Ripperová
Foto: Tina Kárníková

MĚSTO POD LUPOU

Kostel už stál možná více než sto 
let, když se opatrní páni měšťané 
rozhodli, že by mu slušela věž. 
Bude z ní pěkný rozhled, takže 
stačí jeden strážný, který bude 
hlídat, jestli se náhodou nehrne 
nepřítel nebo velká voda. Uvidí 
i požáry. A tak představení města 
uzavřeli roku 1411 smlouvu se 
zednickým mistrem Janem, že má 
pracovat na věži a celou ji dokončit. 
Tak se i stalo. Po nějakém čase se 
měšťanům zdálo, že je věž nízká. 
Nechali tedy místo dřevěného 
zvonového patra přizdít ještě další. 
Pořídili i hodiny. V 19. století zničil 
horní část věže velký požár. Při 
opravě byla snížena na 64 metrů. 
Hodiny byly několikrát opravovány 
a měněny. Současné hodiny 
mají ciferník prosvětlený zevnitř. 
Dostaly se i do Guinessovy knihy 
rekordů – s průměrem 4,20 m 
mají největší prosvětlený ciferník 
ve střední Evropě.

DÍL 88: VĚŽ 
KOSTELA SV. 
MIKULÁŠE

Interaktivní mapa
památek ve městě:

Věž patřila od počátku měs-
tu. Jsou na ní unikátní hodiny.



KALENDÁŘ AKCÍ
KINO
Kinosál JC
7. 4. 2024, 18:30
Gabriela Soukalová:
Pravda se pořád vyplatí

10. 4. 2024, 18:30
Manželé Stodolovi

11. 4. 2024, 16:30
Sucho
Zlevněná projekce nejen pro seniory

12. 4. 2024, 18:30
Duna: Část druhá

14. 4. 2024, 16:00
Kung Fu Panda 4

14. 4. v 18:30 (předpremiéra)
21. a 28. 4. 2024, 18:30
Prázdniny s Broučkem

18. 4. 2024, 18:30
Sladký život

19. 4. 2024, 19:30
Zóna zájmu

20. 4. 2024, 19:30
Krotitelé duchů: Říše ledu

25. 4. 2024, 19:30
Chudáčci

26. 4. 2024, 19:30
Maria Montessori

27. 4. 2024, 19:30
Občanská válka
Změna programu vyhrazena.

DIVADLO
7. 4. 2024, 15:00 a 17:00
Malá scéna JC
Červená Karkulka
Loutkové divadlo

12. 4. 2024, 19:30
Jupiter club
Můžem i s mužem 2

16. 4. 2024, 19:00
Jupiter club
Fichtl (repríza)

23. 4. 2024, 19:00
Velký sál JC
Milá Evičko, Milý Luďku
Činoherní klub Praha

Pravidelně aktualizovaný
kalendář akcí

naleznete na webu
www.velkomeziricsko.cz

3. 5. 2024, 19:30
Velký sál JC
Královny

18. 5. 2024, 19:00
19. 5. 2024, 15:00
Velký sál JC
Ubožáci
Divadlo Ikaros

24. 5. 2024, 19:30
Velký sál JC
Hana
 
KONCERTY
6. 4. 2024, 18:00
Jupiter club
Síla návratů tour 2024
Citron, Melinda, Loretta

13. 4. 2024, 19:00
Jupiter club
Tenkrát na západě
Grande Moravia Ladislava Pavluše

20. 4. 2024, 20:00
Velký sál JC
Countrybál se skupinou Stetson

24. 4. 2024, 19:00
Koncertní sál JC
Klavírní recitál Adama
Závodského
Koncert v rámci KPH

25. 5. 2024
Náměstí VM
Muzikanti dětem

4. 10. 2024, 19:00
Velký sál JC
Recitál Lucie Bílé

RŮZNÉ
5. 4. 2024, 19:00
Jupiter club
Diashow Jiřího Kolbaby
To je Havaj!

6. 4. 2024, 11:00
Fajtův kopec
Otevírání silnic
Odjezd na vyjížďku 13:00

6. 4. 2024, 14:00
Hasičská zbrojnice VM
Tradiční košt pálenek

13. 4. 2024, 15:00
Fajtův kopec (kamenné srdce)
Odhalení lišky 
Zahrají zde LoutkyVM

18.–20. 4. 2024
Hasičská zbrojnice
Minihrabárna

20. 4. 2024
Areál Zdraví VM
10. ročník NKT MTB race

23. 4. 2024, 14:00
Sociální služby města
Jak na chytrý telefon

26. 4. 2024
Velký sál JC
Sportovec města 2023
Slavnostní vyhlášení ankety

30. 4. 2024
Fajtův kopec
Čarodějnice na Fajtově kopci

7. 5. 2024
Nová synagoga
Přepište dějiny
Pořádá Muzeum VM

11. 5. 2024, 9:00
Zahrada Husova domu
Férová snídaně

15. 5. 2024
Náměstí VM
Řemeslný trh

17. 5. 2024
Čas na čtení

14.–16. 6. 2024
Pouťové slavnosti
Více informací na straně 16

Každou středu 8:00-11:30
Dóza – SVČ VM
Miniškolička Ňufínek

VÝSTAVY
6. – 14. 4. 2024
Nová synagoga

Andělé a démoni
Více informací na straně 16

20.–24. 4. 2024, 13:00-17:00
Sýpka za Dózou
Práce žáků ZUŠ na téma Voda
Vernisáž proběhne 19. 4. v 17:00

11.–16. 5. 2024
Nová synagoga
Absolventi ZUŠ
Vernisáž proběhne 10. 5. v 17:00
Více informací na straně 16.

Do 12. 5. 2024
Muzeum VM
Výstava Řeč těla

PŘEDNÁŠKY VGS
Jupiter club, 16:00
9. 4. 2024
Plavba plachetnicí na
Antarktidu

16. 4. 2024
Po meziříčském náměstí

23. 4. 2024
Prevence kyberkriminality 
a bezpečnost sil. provozu

30. 4. 2024
Mexiko

HOKEJ
Zimní stadion Velké Meziříčí
17. 4. 2024, 18:00
18. 4. 2024, 16:00
Přátelská utkání U18 před 
MS Česko vs. Slovensko

VEŘEJNÉ BRUSLENÍ
Zimní stadion Velké Meziříčí

28. 3. 2024 13:00 – 14:30
30. 3. 2024 13:00 – 14:30
31. 3. 2024 13:00 – 14:30
6. 4. 2024 10:00 – 11:30
7. 4. 2024 15:00 – 16:30

13. 4. 2024 13:00 – 14:30
14. 4. 2024 13:00 – 14:30

• dospělí, mládež nad 15 let – 60 Kč
• děti do 15 let – 50 Kč

• doprovod – 20 Kč


